
Protokóù nr XXXVI 
z sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 28 maja 2009 roku 
w sali narad Urzêdu Gminy Marciszów 

 
Ad.1.2. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy Henryk Mazur o godzinie 13.00 otworzyù obrady sesji i po 
powitaniu , go�ci , mieszkañców wsi Pastewnik , radnych , soùtysów i pracowników Urzêdu 
o�wiadczyù , ¿e zgodnie z list¹ obecno�ci aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych , co 
wobec ustawowego skùadu Rady wynosz¹cego 15 osób stanowi quorum pozwalaj¹ce na 
podejmowanie prawomocnych decyzji � listy obecno�ci radnych , soùtysów i go�ci stanowi¹ 
zaù¹cznik nr 1, 2 i 3 do protokoùu. 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyù Wójt Gminy  Stefan Zawierucha, Krystyna Magda 
Skarbnik Gminy i Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy, radny Powiatu Ryszard 
Zawierucha , który opu�ciù obrady, o godz.14.30. 
Ad.3. 
Henryk Mazur - Przewodnicz¹cy Rady Gminy przedstawiù  porz¹dek obrad :  
1/ Otwarcie obrad oraz powitanie. 
2/ Stwierdzenie quorum. 
3/ Przedstawienie  porz¹dku obrad.  
4/ Przyjêcie protokoùu z pop.sesji. 
5/ Informacja n/t dziaùalno�ci Wójta Gminy w okresie miêdzysesyjnym. 
6/ Informacja n/t dziaùalno�ci Przewodnicz¹cego Rady Gminy w okresie miêdzy  
    sesyjnym. 
7/ Sprawozdanie z realizacji podjêtych uchwaù za I kwartaù 2009 roku. 
8/ Dziaùalno�ã �wietlic wiejskich na terenie Gminy Marciszów. 
9/ Funkcjonowanie Samodzielnego Publicznego Zakùadu Opieki Zdrowotnej w  
    Marciszowie. 
10/ Podjêcie uchwaù w sprawach : 
a/ zmiany w bud¿ecie gminy na 2009 rok, 
b/ wyra¿enia zgody na wyodrêbnienie funduszu soùeckiego,  
c/ nie wyra¿enie zgody na wyodrêbnienie funduszu soùeckiego, 
d/ zaopiniowania � propozycji projektu nowych obszarów specjalnej ochrony siedlisk  
    PLH020037 � Góry  i Pogórze Kaczawskie �, 
e/ uchwalenie Gminnego Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Marciszów 
11/ Interpelacje i zapytania radnych. 
12/ Sprawy ró¿ne. 
13/ Zamkniêcie obrad. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê o ewentualne propozycje zmian w porz¹dku  
obrad. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zwróciù siê z pro�b¹ do Rady o wprowadzenie do porz¹dku obrad nastêpuj¹cych projektów 
uchwaù :  
- wprowadzenia zmiany do uchwaùy w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego   
  Gminy  Marciszów na lata 2009-2012, 
- wprowadzenia zmiany do 09-2012,uchwaùy  bud¿etowej gminy Marciszów na 2009 r 
Dokonaù uzasadnienia wprowadzenia tych projektu  uchwaù. 
Rada w gùosowaniu 13 gùosami �za � , 2 gùosami �przeciw�/ radna Jadwiga Adamczyk, radny 
Adam Ry¿owski / , 1  gùos  �wstrzymuj¹cy� przyjêùa propozycje Wójta Gminy do porz¹dku 
obrad. 
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Porz¹dek obraz wraz z wprowadzonymi zmianami zostaù przyjêty 13 gùosami �za�, 2 gùosami 
�wstrzymuj¹cymi � 1 gùosem �przeciwnym�. 
Innych propozycji zmian do porz¹dku nie zgùoszono. 
Ad.4. 
Przyjêto jednogùo�nie bez uwag. 
Ad.5. 
Informacje Wójta Gminy  z prac miêdzy sesjami : 
- przyjêto dziaùki drogowe na terenie PKP oraz drogi na kolei w Sêdzisùawiu , Marciszowie ,  
  Ciechanowicach, 
- odbyù spotkania n/t oczyszczalni przydomowych w Cichanowicach w zwi¹zku z koñcz¹c¹  
   siê umow¹ , które nale¿y naprawiã i dokonaã próbek, 
- odbyù spotkania z WZWiK, zapoznaù ze szczegóùami, 
- odbyù spotkania n/t �rodków na budowê oczyszczalni , przedszkola, wodoci¹gu w Úwidniku,  
  budowê �wietlic w Marciszowie i Pastewniku , remontu dróg , 
- udziaù w konwencie w Kliczkowie n/t �rodków popowodziowych  
- spotkanie  z posùank¹ pani¹ Zieliñsk¹ z Waùbrzycha. 
Uwag nie zgùoszono. 
Informacja Przewodnicz¹cego Rady Gminy z realizacji prac miêdzy sesjami stanowi 
zaù¹cznik nr 4 do protokoùu. 
Uwag nie zgùoszono 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciùa  siê o przedstawienie Radzie informacji n/t dziaùalno�ci� Kwata Lnu �.  
Radny Janusz Banasiewicz  czùonek  Zarz¹du �Kwiata Lnu� 
Poinformowaù, ¿e zostaù zùo¿ony konkretny wniosek do Ministerstwa na dziaùalno�ã i je¿eli 
bêdzie wiadomo co� wiêcej poinformuje Radê.  
Ad.6. 
Sprawozdanie przedstawiùa pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy , która stanowi 
zaù¹cznik nr 5 do protokoùu. 
Uwag nie zgùoszono. 
Ad.7. 
Radna Zofia Siudak Przewodnicz¹ca Komisji O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki zapoznaùa 
radnych  z aktualnym stanem  �wietlic i bibliotek , który zostaù przedstawiony  w protokole 
zjazdowego posiedzenia i zawieraj¹cym ustalenia odno�nie zastanego stanu.  
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê z pro�b¹ do Wójta Gminy interwencjê w Telekomunikacji w sprawie  podù¹czenia 
internetu w �wietlicy w Wie�ciszowicach , na co wie� czeka ju¿ póù roku .  
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Zwróciù siê z podobna pro�b¹ do Wójta Gminy w stosunku do �wietlicy w Domanowie. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
W zwi¹zku przybyù¹ delegacj¹ mieszkañców Pastewnika w spr. �wietlicy poprosiù soùtysa 
Pastewnika o przedstawienie sprawy. 
Kazimierz Nowakowski soùtys Pastewnika  
Przypomniaù, ¿e powstanie �wietlicy w Pastewniku obiecywano mieszkañcom ju¿ od lat 
jednak dalej jej  nie ma i poprosiù ¿eby� nie kombinowaã z przesuwaniem �rodków na jej 
budowê , bo obecna sytuacja jest taka, ¿e nie wiadomo czy Pastewnik bêdzie miaù �wietlicê 
czy nie �. 
�Stwierdziù te¿, ¿e zaniepokoiùa soùtysa wypowiedê pana Wójta, która pozwala soùtysowi 
my�leã, ¿e s¹ ludêmi drugiej kategorii, a pan Wójt nie jest gospodarzem wszystkich wsi, lecz  
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tylko niektórych. Tym czasem nie jest zrobione nic, dlatego chce usùyszeã konkretne zdanie 
od pana Wójta czy bêdzie �wietlica , czy nie bêdzie , o czym  równie¿ chc¹ usùyszeã przybyli 
na obrady sesji mieszkañcy Pastewnika �.     
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W odpowiedzi wyraziù ¿al, ¿e pan soùtys nie rozmawiaù z Wójtem przed ukazaniem siê 
artykuùu w Tygodniku Regionalnym gdzie napisano, ¿e mieszkañcy Pastewnika szykuj¹ siê 
do walki, do której zdaniem Wójta nie maj¹ przeciwnika. 
Stwierdziù, ¿e jest doprowadzony do granic wytrzymaùo�ci przez gazetê , która  pozwala sobie 
na, wiele dlatego zaprosiù redaktora naczelnego na sesjê , poniewa¿  informacje, które ukazaùy 
siê w gazecie nale¿aùo sprawdziã z Wójtem, ponadto wie ,¿e mieszkañcy mog¹ udzielaã 
informacji, jakich chc¹ jednak nie kosztem Wójta i ludzi , którzy wkùadaj¹ serce ¿eby te prace 
wykonaã. 
Wskazuj¹c na tytuù artykuùu �nabici w �wietlicê� zwróciù siê o pokazanie jakiegokolwiek 
dokumentu, w , którym jest zmiana w planie czy  projektach , ¿e �wietlicy nie bêdzie. 
Przypomniaù, ¿e na ostatnim spotkaniu w Pastewniku mówiù, ¿e zamierza posiadanie  
�wietlicy w ka¿dej wsi zakoñczyã do 2010 roku ,a Wójtem jest od 7 lat , a �wietlicy jak 
twierdz¹ mieszkañcy nie ma od 25 lat. 
Przypomniaù te¿, jaka byùa sytuacja �wietlic wiejskich na terenie Gminy w roku 2004. 
Podziêkowaù mieszkañcom za przybycie, poniewa¿ dowiedz¹ siê prawdy , a nie bzdur o 
sytuacji. 
Wùa�nie w dniu dzisiejszym zostanie zmienione WPI, w, którym nie ma ¿adnego sùowa o 
wyciêciu Pastewnika / zmiana dot. wodoci¹gowania Úwidnik / nie ma te¿ zmiany, ¿e kosztem 
Pastewnika bêdzie siê budowaã dom kultury, w Marciszowie i nikt nie doczyta siê zmiany, ¿e  
przesuwamy �rodki z 2009 rok s¹ na 2010 i tak zostaje. Wyja�niù, ¿e nie mo¿na na jednym 
wniosku skùadaã dwóch zadañ / zacytowaù w tym miejscu fragment artykuùu w tej kwestii / bo 
jest to niemo¿liwe z punktu widzenia organizacyjnego. Zwróciù uwagê na dostarczone 
radnym i soùtysom strony wniosku zùo¿onych dokumentów na te zadania, które zostaùy 
zùo¿one 27 lutego 2009 roku. Zwróciù siê wiêc z zapytaniami do : redaktora Tygodnika 
Regionalnego jak mo¿na pisaã bzdury nie konsultuj¹c siê wcze�niej z Wójtem , do soùtysa, 
kto powiedziaù, ¿e nie zostaù zùo¿ony wniosek na remont i czê�ciow¹ zmianê sposobu 
u¿ytkowania remizy ochotniczej stra¿y po¿arnej na �wietlicê wiejsk¹ w Pastewniku. 
Podtrzymuje dokùadnie to, co mówiù na ostatnich trzech zebraniach w Pastewniku , ¿e zostan¹ 
zùo¿one dwa wnioski do Urzêdu  Marszaùkowskiego, je¿eli nie przejd¹ , zostan¹ zùo¿one do 
Kwiatu Lnu , je¿eli tu nie przejd¹, to jest zapis  kwoty 650 tys w WPI z przeznaczeniem na 
remont i czê�ciow¹ zmianê sposobu u¿ytkowania remizy ochotniczej stra¿y po¿arnej na 
�wietlicê w Pastewniku. Wójt nie chce natychmiast wydaã tych pieniêdzy ze wzglêdu na  
szansê z dwóch êródeù otrzymania dotacji, je¿eli jej nie uzyska to, po to te pieni¹dze s¹ 
zapisane i wówczas z nich  skorzysta, musi byã jednak rozstrzygniêcie z Urzêdu 
Marszaùkowskiego. 
Zapewniù obecnych na sesji mieszkañców, ¿e nic siê nie zmieniùo w tej sprawie i jest pewny, 
¿e �wietlica w bie¿¹cym roku zostanie zmodernizowana ,bo jest dokumentacja , pozwolenie , 
wstêpne warunki przetargu i w momencie upewnienia siê, ¿e z obu êródeù nie bêdzie �rodków  
ogùosi  przetarg na wyùonienie wykonawcy , co potrwa najwy¿ej trzy miesi¹ce. 
Poinformowaù, ¿e w dniu wczorajszym rozmawiaù z przewodnicz¹cymi komisji Rady Gminy  
w kontek�cie czekaj¹cych nas do wykonania zadañ , oczekuj¹c od nich pomocy , a nie 
zwracanie siê z ró¿nymi innymi sprawami dowiaduj¹c siê wcze�niej, ¿e w Pastewniku 
zamierzaj¹ rozwieszaã klepsydry , bo pogrzebano �wietlicê. 
Poinformowaù, ¿e  jest przyrzeczone okoùo 20 milionów jednak jak wspominaù musi zapa�ã 
taka decyzja. Poinformowaù o odbytej ju¿ kontroli, a dopiero, co  podpisano umowê i nic siê  
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jeszcze nie wydarzyùo , która dotyczyùa absurdalnych spraw / sama tablica informuj¹ca, ¿e 
przedszkole bêdzie wykonywane z  funduszy unijnych kosztowaùa 100 zù/ i za¿¹dano trzech 
ofert  do skontrolowania.  
Podsumowuj¹c wypowiedê zapewniù , ¿e �wietlica w Pastewniku zostanie zmodernizowana w 
roku 2009 , a w Marciszowie powstanie w roku 2010, co jest zapisane w WPI i wystarczyùo 
tylko do niego siêgn¹ã i nie byùoby caùej sprawy i pomimo, ¿e w Tygodniku zawarto 
wypowiedê Wójta Gminy, ¿e nie ma ¿adnych zmian w tej kwestii , to nikt tego nie czytaù , 
uwagê wszystkich  skupiù artykuù mówi¹cy nieprawdê, wiêc zadaù pytanie  redaktorowi, co 
bêdzie jak  �wietlica w 2009 roku bêdzie ? 
Ustosunkowaù siê do tematu zorganizowania do¿ynek gminnych i okazaùo siê, ¿e, ¿adna wie� 
nie chce ich zorganizowaã, wiêc  zostan¹ zorganizowane w Marciszowie, poniewa¿ 
mieszkañcy siê ich domagaj¹. 
Ponadto zwróciù siê do wszystkich, ¿e je¿eli kto� ma jakiekolwiek w¹tpliwo�ci w danej 
sprawie ka¿dy zna numer telefonu do Wójta i mo¿e zadzwoniã ¿eby siê upewniã , zwróciù siê 
te¿ do redaktora, ¿e nale¿y pisaã o wszystkim byle to byùa prawda.  
W sprawie podù¹czenia komputerów w �wietlicach wiejskich do internetu , po prostu ju¿ nie 
ma wpùywy pomimo nacisków, jakie stosuje i dalej bêdzie to robiù. Poprosiù mieszkañców 
Pastewnika  o zapytania poinformowaù , ¿e projekt �wietlicy jest do wgl¹du wraz z remiza, do 
której Urz¹d Gminy zakupiù sprzêt za 70 tysiêcy i mo¿na siê z projektem zapoznaã.  
W zwi¹zku z powy¿szym zwróciù siê do soùtysa Pastewnika pokazuj¹c, i¿ mówi nieprawdê, ¿e 
wie� jest zapomniana. 
Na koniec stwierdziù, i¿ ma nadziejê spotkania siê wszystkich mieszkañców Pastewnika na 
jesieni na otwarciu wiejskiej �wietlicy. 
Przeprosiù, je¿eli siê unosiù. 
Przybyli mieszkañcy wsi Pastewnik nie zabrali gùosu. 
Redaktor Naczelny Tygodnika Regionalnego, w , którym ukazaù siê artykuù. 
stwierdziù , ¿e nie spodziewaù siê, i¿ zostaù zaproszony w innym celu jednak okazaùo siê, ¿e 
przyjechaù na tzw �dywanik� do pana Wójta w dalszym ci¹gu sympatycznego i bardzo 
ambitnego oraz dobrze gospodaruj¹cego  czùowieka. 
Nie mo¿e jednak przej�ã do porz¹dku nad oskar¿eniem, ¿e gazeta pisze nieprawdê , bo to jest 
tak jak by redaktor powiedziaù, ¿e wójt i urzêdnicy nic nie robi¹ , bo taka jest powszechna 
opinia. W zwi¹zku z artykuùem zwróciù uwagê na to, co dziennikarz musi , a czego nie musi , 
a nie musi niczego sprawdzaã od pocz¹tku istnienia �wiata i my�li, ¿e rzetelnie informuj¹ o 
sprawach gminy o sprawach dot. spoùeczno�ci i uwa¿a, ¿e siê to udaje dobrze i z 
powodzeniem, poniewa¿ gazeta jest w prawie ka¿dym domu. Stwierdziù ¿eby robiã swoje i 
nie obra¿aã siê nawzajem. Zaùo¿enia Rada s¹ wykonywane, a gazeta jest po to ¿eby 
pokazywaã jak te cele s¹ realizowane i w dalszym ci¹gu bêd¹ siê staraã to jak najlepiej robiã. 
Kazimierz Nowakowski soùtys Pastewnika  
Przybli¿yù fakty, o jakich rozmawiaù z Wójtem Gminy zwracaj¹c uwagê na zarzuty Wójta 
Gminy odno�nie zùo¿onej wypowiedzi soùtysa , o której soùtys nie wie , bo domysùy a 
wypowiedê to jest wielka ró¿nica, za co jednak przerosiù. .W sprawie do¿ynek poinformowaù, 
¿e byùo uzgodnione, ¿e bêdzie �wietlica bêd¹ do¿ynki, zdaniem soùtysa to kwestia 
niedomówienia siê , bo zaùo¿ono z góry, ¿e nie bêdzie �wietlicy ,a tym czasem rozmowa jest o 
do¿ynkach. 
Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Zwróciù asie z zapytaniem do redaktora naczelnego Tygodnika czy mo¿na pisaã bzdury i 
kùamstwo nie przeprowadzaj¹c wcze�niej wywiadu  z osob¹ ?   
Redaktor odpowiedziaù, ¿e nie mo¿na. 
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W zwi¹zku z powy¿szym Skarbnik Gminy poinformowaùa, ¿e za¿¹da przeprosin, 
odszkodowania itp., poniewa¿,  to, co napisano na temat  wypowiedzi, której nie udzieliùa  w 
tym artykule jest kùamstwem.    
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W wypowiedzi redaktorowi stwierdziù, ¿e nigdy nie wzywa nikogo na dywanik nawet 
pracowników , widz¹c natomiast przez okno ilu mieszkañców Pastewnika przyjechaùo na 
sesjê przedstawiù  WPI, w , którym nie ma ¿adnych zmian w tym temacie i nic takiego nie 
zostaùo powiedziane, ¿e Pastewnik przegra z Marciszowem w walec o �wietlicê, poniewa¿ 
Marciszów jest wiêkszy, jednak sam tytuù artykuùu w Tygodniku �nabity w �wietlicê �  
dlatego pyta  kto jest nabity  wiec  wystarczyùaby zapytanie  redaktora,  czy nie ma �wietlicy 
w Pastewnika w bud¿ecie  i wystarczyùaby  odpowiedz , która brzmi , ¿e nie i koniec 
dosùownie jedno takie zdanie. 
Je¿eli kogo� uraziù to przeprasza, ale nic siê nie zmieniùo w sprawie �wietlicy dodatkowo jak 
siê uda to skoñczy �wietlicê w Pustelniku ,a w roku przyszùym w Nadgórniku, co pozwoli 
zamkn¹ã temat �wietlic definitywnie na nastêpne kilkadziesi¹t lat. 
Robi to wszystko dziêki oczywi�cie pomocy ludziom , którzy tego chc¹, dlatego nie nale¿y  
tego odbieraã jako zarozumiaùo�ã Wójta , a wrêcz odwrotnie. 
Radny Adam Ry¿owski  
Do wypowiedzi Wójta n/t gùosowania nad dokonaniem zmian w porz¹dku  poprzez 
wprowadzenie projektu uchwaùy w spr. zmian w WPI / radny byù przeciwny/ odpowiedziaù,  
¿e to, dlatego poniewa¿ po raz kolejny naruszono Statut Gminy. Przypomniaù, ¿e  radni 
powinni otrzymaã materiaùy na 5 dni przed planowan¹ sesj¹ wówczas mog¹ siê do niego 
ustosunkowaã. 
Tym czasem brak uzasadnienia , piecz¹tki radcy , wskazania skutków bud¿etowych ponadto  
nie ma przy sobie poprzedniego WPI i nie wie czy podane cyfry w dniu dzisiejszym zgadzaj¹ 
siê  z poprzednimi, a radny  musi wiedzieã, nad czym gùosuje. 
Ponadto stwierdziù, ¿e sprawa Pastewnika musi zostaã pozytywnie zaùatwiona , bo nawet jak 
nie otrzymamy dotacji , to w bud¿ecie Gminy jest zagwarantowane 600 tys na ten cel. 
W sprawie zorganizowania do¿ynek gminnych przypomniaù , ¿e 7 lat temu ustalono, ¿e 
do¿ynki robimy w ka¿dej wsi kolejno , tym czasem zùamano to ustalenie , a zorganizowaã 
do¿ynki zdaniem radnego, to nie takie proste. Gdyby natomiast nie zmieniono ustaleñ i ka¿da 
wie� wiedziaùaby, kiedy bêd¹ u nich do¿ynki wówczas by siê przygotowywaùa. Na spotkaniu 
w sprawie do¿ynek zostaùo powiedziane, ¿e przeznacza siê na to kwotê 2 tysi¹ce, wiêc kto za 
tak¹ kwotê przygotuje do¿ynki, dlatego nie ma siê, co dziwiã, ¿e soùtysi nie chc¹ organizowaã 
do¿ynek tym bardzie, ¿e brak ustaleñ , co kto bêdzie robiù. 
Ad.9.  
Funkcjonowanie Samodzielnego Publicznego Zakùadu Opieki Zdrowotnej w 
Marciszowie. 
Sytuacjê przedstawiù Wójt Gminy. 
Radny Adam Ry¿owski  
Uwa¿a , ¿e w obradach sesji powinna uczestniczyã dyrektor SPZOZ celem udzielenia 
odpowiedzi na ewentualne zadane zapytania. 
Radna Czesùawa Olejniczak � Przewodnicz¹ca Komisji Rewizyjnej 
Poinformowaùa o odbytym posiedzeniu Komisji, na, której omawiano sytuacjê w SPZOZ, z , 
któr¹ zapoznaùa równie¿ Radê. 
Radny zwróciù siê z zapytaniem o liczbê zadeklarowanych pacjentów. 
Radna Teresa Mospan   pracownik SPZOZ czùonek Komisji Rewizyjnej  
Poinformowaùa, ¿e mo¿e udzieliã informacji w tym temacie prosi o pytania.   
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
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Przypomniaù, ¿e Wójt Gminy jako przewodnicz¹cy Rady Spoùecznej SPZOZ mo¿e udzieliã 
niezbêdnych informacji , co uczyniù. 
Innych uwag nie  zgùoszono.  
Ad.10  
Podjêcie uchwaù w sprawach :  
- zmiany w bud¿ecie gminy  
Szczegóùy przedstawiùa Skarbnik Gminy informuj¹c o dokonanej wymianie projektu uchwaùy 
na nowy z uwzglêdnieniem zmiany. 
Radny Adam Wrona Przewodnicz¹cy Komisji Rolno Bud¿etowej  
Zwróciù siê o wyja�nienie sprawy adaptacji pomieszczenia  na potrzeby  OSP w budynku po 
byùym Lnie w Marciszowie obecnym Engramie, na, co zaplanowano 400 tys jednak  zdaniem 
radnego, ta kwota mo¿e przez to wzrosn¹ã do 700 tysiêcy  
Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Poinformowaùa, ¿e ochotnicy stra¿acy zgùaszali potrzebê wyremontowania dodatkowego 
pomieszczenia w celu organizowania na miejscu spotkañ czy szkoleñ z tego wzglêdu jest 
potrzeba zaprojektowania tego miejsca , w zwi¹zku, z czym zwiêkszenia �rodków na ten cel.  
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Przedstawiù sytuacjê w tym budynku informuj¹c,  o tym ¿ e jest jedne gara¿, drugi samochód 
stoi na, zewn¹trz dlatego nie daùo siê zmie�ciã. I tak jak pani Skarbnik wspomniaùa w 
kontek�cie organizowania szkoleñ i spotkañ dru¿yny ochotników, która liczy okoùo 30 osób  
dorosùych stra¿aków jest 25 / i  brak toalet dla kobiet , co jest równie¿ przyczyn¹ braku kobiet 
ochotniczek, poniewa¿ nie maja siê gdzie przebieraã st¹d takie ustalenia.  
Radny Wùadysùaw Wróblewski 
Zwróciù siê z zapytaniem czy Gmina bêdzie partycypowaã w kosztach zwi¹zanych  z 
adaptacja tego pomieszczenia , czy kto� z zewn¹trz bêdzie pomagaù ? 
Przypomniaù o obietnicy Engramu dot. pomocy przy adaptacji pomieszczeñ dla stra¿y  
obecnie sytuacja jest inna i Gmina musi sama finansowaã, co siê staùo , ¿e taka sytuacja 
nast¹piùa i Gmina nie ma ¿adnych korzy�ci z Engramu , który wykonaù jedynie drzwi do 
pomieszczenia stra¿y.  
Wójt przypomniaù, ¿e ju¿ t¹ sprawê wyja�niaù i nic siê nie staùo ani nie zmieniùo 
przypominaj¹c, ¿e OSP Marciszów jest w Krajowym Systemie Ratownictwa, co jest wa¿ne  
dla tej sprawy i dlatego decyzja zapadùa o przeniesieniu stra¿y , a obiektu nie sprzedajemy. 
Ponadto przypomniaù, ¿e  nale¿y mieã wùasne �rodki a¿eby móc wyst¹piã o dotacjê. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady  
Poinformowaù radnego, ¿e nic nie zostaje przekazane  Engramowi , bo Engram odkupuje od 
Gminy  te dziaùki.  
Radna Jadwiga Adamczyk 
Uwa¿a, ¿e skoro sprzedajemy Engramowi poszczególne dziaùki to mo¿e powinni�my 
sprzedaã remizê, a skoro s¹ �rodki i bêdzie mo¿liwo�ã wybudowania OSP , to mo¿e przy 
okazji budowy domu kultury w Marciszowie wybudowaã przy nim now¹ OSP  i wówczas nie 
bêdzie potrzebna ¿adna dodatkowa �wietlica, bo stra¿acy bêd¹ korzystali z ogólno dostêpnego 
nowego obiektu , który bêdzie sùu¿yù na lata  i je¿eli jest w bùêdzie to prosi, aby to wyja�niã.  
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Oczywi�cie zdaniem Wójta radna jest w bùêdzie, bo poùo¿enie OSP , które ma okre�lone 
zadania o okre�lonej porze dnia i nocy w obecnym miejscu jest dobre , bo tam jest park 
przemysùowy i mieszka tam najwiêcej stra¿aków i tam stra¿acy siê najszybciej zbieraj¹ 
Przypomniaù, ¿e obecnie jest tylko dwóch kierowców , a nie czterech. 
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Ponadto, ¿eby Engram chciaù kupiã remizê to musiaùby zùo¿yã ofertê ,a takiej nigdy nie 
zùo¿yù, a jako zakùad zatrudnia okoùo 100 osób z tego gro mieszkañców Gminy w firmie tej s¹ 
najwy¿sze pùace po, za tym firma doprowadziùa obiekty do tak dobrego stanu jak ka¿dy widzi. 
Je¿eli siê uda to ta remiza bêdzie na kilkadziesi¹t  lat. Jednostka w Marciszowie jest 
najwa¿niejsza i przewa¿yùa sprawa, ¿e caùa czê�ã przemysùowa jest w tamtym punkcie.  
Tym bardziej, ¿e jest nadzieja na znalezienie inwestora równie¿ do pobliskiego  �Gumitexu�. 
Przypomniaù, ¿e decyzja ta ju¿ zostaùa wcze�niej podjêta zarezerwowano  pieni¹dze w WPI, 
wiêc nie ma sensu siê z tego wycofywaã , bo to kolejna inwestycja , która zaùatwi sprawê 
ochrony przeciwpo¿arowej na wiele lat.   
Radny Adam Ry¿owski  
Stwierdziù, ¿e jak zakoñczy siê sprzeda¿ i Engram nic nie bêdzie chciaù kupiã to po 
podliczeniu zysków i strat mo¿e byã jak przy zbiorniku gazowym w TBS gdzie musieli�my 
przeznaczyã 20 tys na jego przeniesienie. Ponadto uwa¿a , ¿e jest to sprawa miêdzy TBS , a 
Engramem, skoro sprzedali grunt , prosi ¿eby to byùo logicznie robione ¿eby nie byùo, ¿e 
zarobimy owszem , ale stracimy du¿o wiêcej.         
Zasygnalizowaù zabezpieczenie komina na byùej sùodowni , który grozi zawaleniem. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù projekt uchwaùy, która zostaùa podjêta jednogùo�nie i 
stanowi zaù¹cznik nr 5 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wyra¿enia zgody na wyodrêbnienie funduszu soùeckiego.  
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê z zapytaniem czy bêdzie mo¿liwo�ã ù¹czenia funduszy pomiêdzy soùtysami ? 
Skarbnik Gminy odpowiedziaùa, ¿e nie bêdzie takiej mo¿liwo�ci. 
Innych zapytañ nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przedstawiù tre�ã projektu uchwaùy, która radni przyjêli 
jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zaopiniowania �propozycji projektu nowych obszarów  
  specjalnej ochrony siedlisk PLHO20037 � Góry i Pogórze Kaczawskie. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù  z tre�ci¹ projektu uchwaùy , który radni  przyjêli 14 
gùosami �za�, 1 gùosem �wstrzymuj¹cym� , 0 gùosów �przeciwnych� i stanowi zaù¹cznik  nr 7 
do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : uchwalenia Gminnego Planu Gospodarki Odpadami dla  
 Gminy Marciszów. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy  Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy , która radni przyjêli 
jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wprowadzenia zmiany do uchwaùy w sprawie  
  Wieloletniego  Planu Inwestycyjnego Gminy Marciszów na lata 2009-2012. 
Skarbnik Gminy zapoznaùa ze szczegóùami zwracaj¹c uwagê na najwa¿niejsz¹ w niej sprawê 
tj. zmiany z lat 2004-2012 na 2004 -2010 dot. budowy wodoci¹gu w miejscowo�ci Úwidnik, 
oraz zasadê  refundacji, czyli musimy wykonaã, po czym nast¹pi  refundacja. 
Przy okazji zmian dopisano adaptacjê pomieszczeñ z przeznaczeniem dla OSP oraz w 
zwi¹zku z wykonan¹  dokumentacjê na wodoci¹g w Marciszowie zamieniono �rodki, jak 
bêdzie dokumentaja dla Pustelnika i Pastewnika zostan¹ �rodki  zwiêkszone i s¹ to tylko 
plany.       
Dokonano tych zmian z propozycj¹ na dzisiejsz¹ sesjê a¿eby nie zwoùywaã Rady za kilka dni 
na sesjê nadzwyczajn¹ , a trzeba mieã aktualny WPI ¿eby mo¿na skùadaã wnioski,  
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
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Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy , który Rada przyjêùa 14 
gùosami �za� , 1 gùosem �wstrzymuj¹cym � , 0 gùosów � przeciwnych.�, która stanowi 
zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zmiany do Uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na rok  
  2009. 
Skarbnik Gminy zapoznaùa ze szczegóùami informuj¹c ¿e projekt wi¹¿e siê z WPI oraz 
limitem wydatków.  
Uwag i zapytañ nie zgùoszono 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z tre�ci¹ projektu uchwaùy, który zostaù przyjêty 14 
gùosami �za� , 1 gùosem �wstrzymuj¹cym � , 0 gùosów  �przeciwnych � i stanowi zaù¹cznik nr 
9 do protokoùu. 
Ad.11. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê do Wójta Gminy w sprawie  pobierania opùat za parking na drodze gminnej  na 
kolorowe jeziorka pytaj¹c  czy jest uchwaùa  o opùatach lokalnych Rady Gminy pozwalaj¹ca 
na pobieranie kwoty 5,0 zù. 
Taka sytuacja nie powinna mieã miejsca , bo jak dotychczas jest tak, ¿e jeste�my jedyn¹ 
gmin¹, w , której trzeba pùaciã za drogê gminn¹. Równie¿ ¿¹da siê opùat od rowerzystów w 
wysoko�ci 3,0 zù jad¹cych �cie¿k¹ rowerow¹. Prosi o wyja�nienie tej sprawy , bo mieszkañcy 
zwracaj¹  siê do radnego , pomimo ¿e radny rozmawiaù z dzier¿awc¹ na ten temat. 
Ponadto poinformowaù zaznaczaj¹c, i¿ osobi�cie nie sprawdzaù , ¿e na terenie kolorowych 
jeziorek  pracuje koparka , czy Gmina jest o tym powiadomiona tym bardziej, ¿e obejmuje ten 
teren Program Natura 2000. 
Radny Andrzej Mitczak 
Zwróciù siê do Wójta Gminy w sprawie stanu dokumentacji wodoci¹gowej dla czê�ci 
Ciechanowic. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Zwróciùa siê w imieniu mieszkañców , którzy chc¹ wiedzieã jak zostaùa zawarta umowa z 
dzier¿awc¹ kolorowych jeziorek  panem Jerzym Nowakiem, poniewa¿ mieszkañcy uwa¿aj¹ , 
¿e nie wynikaj¹ z tego ¿adne korzy�ci poza problemami dla wsi jak te¿, nie wiadomo, jakie 
korzy�ci ma z tego Gmina. 
Radny Adam Ry¿owski  
Poinformowaù, ¿e dostarczy protokóù z zebrania wiejskiego pani Sekretarz Gminy z zapisem,  
i¿ mieszkañcy wyra¿aj¹ wolê dotarcia do tej umowy zacytowaù przepis o mo¿liwo�ci 
zapoznania siê z ni¹.     
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Wyraziù rado�ã z wykonania uzupeùnienia drogi w Pustelniku dolnym , 
Czeka na naprawê w  drogi w Nadgórniku ,a ponadto dowiedziaù siê w dniu wczorajszym od 
pracownika Urzêdu Gminy pana Jacka Popardowskiego, co radnego zaniepokoiùo, ¿e  droga o 
dùugo�ci 400 m do pañstwa Szajdów w Nadgórniku nie bêdzie robiona ,a wcze�niej pan Wójt 
na zebraniu wiejskim obiecaù, ¿e w b.r. wyremontuje. Prosi o odpowiedê na pi�mie tym 
bardziej, ¿e nie ma tam o�wietlenia jak te¿ konkretnej drogi. 
Radna Zofia Siudak  
Powróciùa do sprawy odtworzenia punktu widokowego na Wielkiej Kopie dot. ustalenia 
terminu wspólnego wyjazdu wytypowania miejsce. Przypomniaùa o zaanga¿owaniu obecnych 
na spotkaniu przedstawicieli Nadle�nictwa i Rudawskiego Parku Krajobrazowego, wiêc 
szkoda zaprzepa�ciã takiej okazji.  
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Poprosiùa o przedstawienie planu wspóùpracy w ramach z innymi Gminami szczególnie 
partnerskimi.   
Zwróciùa siê do radnych z pro�b¹ o wpùaty na Fundusz Stypendialny. 
Rady Adam Wrona 
Zwróciù siê w sprawie drogi powiatowej Pastewnik � Ciechanowice,  na , której urz¹dzane s¹ 
zabawy wy�cigowe samochodów. W tym celu droga ta zostaùa �polepiona � a nastêpnie  
ponownie zniszczona przez je¿d¿¹ce samochody , i pozostawiona w takim stanie do mu¿yku 
mieszkañcom , którzy po pozostawionych dziurach musz¹ jeêdziã. Pyta czy to byùo z kim� 
uzgadniane i czy je¿d¿¹cy zapùacili za korzystanie z drogi. Ponadto mieszkañcy nie zostali  
poinformowani o tym, ¿e droga na czas zabawy zostaje zamkniêta tym bardzie, ¿e na ostatnim 
zebraniu w Pastewniku zostaùo powiedziane, ¿e droga ta zostanie zablokowana. Oprócz tego 
w obstawie uczestniczyùa  stra¿ po¿arna, na jakiej podstawie i ile zostaùo im za to zapùacone. 
W odpowiedzi Wójt Gminy poinformowaù  
Radnego Adam, Ry¿owskiego , ¿e sprawdzi sytuacjê n kolorowych jeziorkach i wyegzekwuje 
prawidùowe postêpowanie, 
W sprawie : zapoznania siê z umow¹ dzier¿awn¹  oczywi�cie komisja mo¿e siê zapoznaã z jej 
tre�ci¹ i radni j¹ otrzymaj¹ , sprawdzi czy pracowaùa tam koparka , bo byã mo¿e jest to ju¿ 
nastêpny etap  powstawania inwestycji. Doprowadzi te¿ do spotkania z dzier¿awc¹ , soùtysem 
i radn¹.  
Radnemu Andrzejowi Mitczak 
W sprawie dokumentacji na wodoci¹g w Ciechanowicach poinformowaù , ¿e w sytuacji nie 
wywi¹zywania siê z zadania  prawo mówi,  ¿e bêd¹ kary. Zapozna siê ze szczegóùami i 
omówi z panem R.Zdunkiem, po czym  przeka¿e informacjê. 
Radnemu Wùadysùawowi Wróblewskiemu 
W sprawie drogi w Domanowie w kierunku pana Szajdy jest wykonywana dokumentacja  
i ma byã zakoñczona w b.r.wiêc  trzeba czekaã na jej wykonanie. Tym czasem w zimie nie 
mo¿na od�nie¿y do pana Szajdy, poniewa¿ s¹siad nie pozwala. Przypomniaù , ¿e zaùo¿ono 60 
punktów �wietlnych w Gminie przez ostatnie lata.  
W Nadgórniku te¿ jest robiona droga jednak taka ilo�ci¹ pracowników  w czasie, jakim 
dysponuje nie mo¿na wykonaã wszystkiego od razu i naraz. Tym czasem most w Úwidniku 
jest w bardzo zùym stanie jak te¿ most w Wie�ciszowiecach , które wymagaj¹ remontu, ale jak 
pracownicy pójd¹ robiã most to zostawia drogê. 
Radnej Zofii Siudak  
Pamiêta o punkcie widokowym bêdzie rozmawiaù z pracownikiem Urzêdu, na jakim etapie 
jest sprawa. 
Radnemu Adamowi Wronie  
Przeka¿e sprawê do Starostwa , nie jest równie¿ o niczym informowany i zwróciù uwagê na 
fakt, ¿e droga jest publiczna i nie jest wùa�cicielem. To, co jest robione jest to pozbawione 
logiki  ,a stra¿acy pracuj¹ spoùecznie i wszystko wykonuj¹ za darmo.  
Do udzielonych odpowiedzi nie wniesiono uwag. 
Ad.12. 
Sprawy ró¿ne 
Radny Janusz Banasiewicz 
Zwróciù siê w sprawie wspóùpracy  polsko-czeskiej, o czym informuje Tygodnik Regionalny  
jednak informacja  tak naprawdê nic nie mówi. Poprosiù o opublikowanie Programu, kiedy, co 
siê odbêdzie i kiedy i gdzie siê znajduj¹ te miejscowo�ci gùównie Vite¿na i Pilnikov , bo radni 
i inni  nie widz¹ gdzie s¹ te miejscowo�ci. Dlatego uwa¿a, ¿e powinna siê ukazaã jaka� ulotka 
z mapk¹  i innymi szczegóùami ¿eby wszyscy widzieli. W dniu dzisiejszym na pro�bê  
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Komisji radni otrzymali Program tej wspóùpracy, ale do zrealizowania pozostaùy jeszcze tylko 
trzy punkty tego Programu , a Program ruszyù ju¿ 28 lutego 2009 roku , stwierdziù, ¿e jest  za 
maùo na ten temat. 
Radny ma natomiast informacje na temat wysoko�ci �rodków przeznaczony dla koordynatora 
tego projektu, dlatego jest zniesmaczony i zbulwersowany takim obrotem sprawy. 
Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Takie informacje musz¹ byã zamieszczone, co zostaùo  uzgodnione z Euroregionem zapoznaùa 
ze szczegóùami. Zwróciùa te¿ uwagê na bardzo du¿o niedoci¹gniêã tego przedsiêwziêcia 
zarówno z  naszej strony jak i z czeskiej jednak zaznaczyùa, ¿e wszyscy siê uczymy , bo 
wykonujemy to po raz pierwszy.   
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e koordynatorem jest pan Jarosùaw Baranowski , który otrzymaù pewne 
wskazówki i bêd¹ wnioski wyci¹gane z realizacji tego projektu i nastêpny bêdzie na pewno 
lepszy. Jest ju¿ nowy projekt   
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Poinformowaù o stanie naprawy drogi  Nadgórniku po interwencji u Starosty. 
Radny Tadeusz Borowy  
Zwróciù siê o przedstawienie aktualnej sytuacji n/t budynków pod hipotek¹. 
Wójt poinformowaù , ¿e obecnie  
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowic  
Zaprosiù Wójta i pracowników Urzêdu Gmin, radnych  na festyn w Ciechanowicach z okazji 
dnia dziecka i Dnia Matki. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zaprosiù wszystkich na now¹ sztukê  teatraln¹ do  Úwidnika , która odbêdzie siê w dniu 14 
czerwca o godzinie 18 .00 poinformowaù, ¿e  zaproszenia imienne zostan¹ dostarczone, 
oraz na Dzieñ Dziecka. 
Przypomniaù o dokonywaniu wpùat z przeznaczeniem na nagrody dla dzieci � Fundusz 
Stypendialny. 
Joanna Sokóù �soùtys Úwidnika  
Wyraziùa ¿al z bardzo sùabej frekwencji radnych i przedstawicieli Urzêdu Gminy podczas 
pierwszej wystawianej sztuki, dlatego prosi, aby tym razem nie zwie�ã. 
Radna Czesùawa Olejniczak  
Zaprosiùa Wójta na Dzieñ Dziecka do Sêdzisùawia 
Radny Janusz Banasiewicz  
Zaprosiù Wójta Gminy na �wiêto trampkarzy. 
Innych uwag i spraw nie zgùoszono. 
Wobec  zrealizowania porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
protokoùowaùa                                                                        Przewodnicz¹cy Rady  Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                                          Henryk Mazur  
insp.d/s rady gminy  


